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Miljö- och hälsoskyddsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2021-02-16, § 18 

 

   
 

 Tid Tisdagen den 16 februari 2021 kl. 17.00 – 17.45 
   

 Plats Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 
   

 Justering Torsdagen den 25 februari 2021, §§ 1-6, 8-15, 17-18, 23-

25 

  

 Omedelbart justerade paragrafer 

 Justering Tisdagen den 16 februari 2021, §§ 7, 16, 19-22 

  

 

Katarina Luhr Emilia Bjuggren 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Katarina Luhr (MP) ordföranden  
Emilia Bjuggren (S) vice ordföranden  
 
Torbjörn Erbe (M)   
Fritz Lennaárd (M) §§ 1-11, 13-25 
Amelie Langby (M) 
Jonas Nilsson (M) §§ 1-19, 23-25   
Christoffer Jönsson (L)   
Gunnar Caperius (C)   
Felix Antman Debels (S) §§ 1-19, 23-25   
Jakob Sahlin (S)   
Deniz Butros (V)   
Rose-Marie Rooth (V)   
Urban Emson (SD)   

 

 Tjänstgörande ersättare: 
Maja Boström (C) för Fritz Lennaárd (M) § 12 
Maja Boström (C) för Jonas Nilsson (M) §§ 20-22 
Heidi Lampinen (S) för Felix Antman Debels (S) 20-22 

 

 Ersättare:   
Torbjörn Ebérus (M)   
Maria Kihlström (M)   
Felix Schartner Giertta (MP)   
Maja Boström (C) §§ 1-11, 13-19, 23-25   
Ulrika Hoff (KD)   
Heidi Lampinen (S) §§ 1-19, 23-25   
Sinikka Suutari (S) 
Maria Mustonen (V) §§ 1-4, 6-21, 23-25   
Tapani Juntunen (SD)   

 

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Anna Hadenius, Timmie Aspelin, Monika Gerdhem, 

Gustaf Landahl, Anders Kanelin, Daniel Persson, Emily Tjäder, Malin 

Täppefur, Juha Salonsaari, Michael Norman, Sara Högne, Erica Fiume, 

Marlene Keijsner samt borgarrådssekreteraren Cindy Falquet och 

personalföreträdaren Luis Lopez. 
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 § 18 
Deltagande i projektet Implementering av målstyrd 
energiförvaltning 
Dnr 2021-1126 
 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens deltagande i projektet 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar uppdra åt 

förvaltningschefen att underteckna avtal med 

Energimyndigheten för projektet samt eventuellt 

konsortialavtal med övriga deltagare i projektet. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 25 januari 2021. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

kontorets förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordförande Emilia Bjuggren m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande 

enligt följande: 

 

Enligt Stockholms stads klimathandlingsplan bedöms stadens 

rådgivning till privata fastighetsägare ge marginell effekt. Vi 

menar att det inte är rimligt att nöja sig med detta. Istället 

måste staden ta ett kraftigt omtag och förstärka arbetet. 

 

I motsats till skrivningen i klimathandlingsplanen visar 

förvaltningens slutredovisning av projektet målstyrd 

energiförvaltning att det går att uppnå stor 

energieffektivisering hos bostadsrättsföreningar och mindre 

fastighetsägare genom bättre stöd för driftoptimering. I 

projektet kunde en klar minskning i energianvändning påvisas 

efter bara några månaders driftoptimeringsarbete. En av 

bostadsrättsföreningarna minskade sin energianvändning med 

ca 13 procent, vilket motsvarar en kostnadsbesparing på ca 
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400 000 kronor under ett år. I projektets utvärdering betonade 

deltagarna att behovet av stöd från oberoende experter 

kvarstår. 

 

Vi håller alltså med miljöförvaltningen om att det finns ett 

stort behov hos bostadsrättsföreningar och mindre 

fastighetsägare av att få stöd med att genomföra 

energieffektiviseringsåtgärder. 50 procent av 

flerbostadshusbeståndet i Stockholm består av 

bostadsrättsföreningar, vilket innebär att det finns en stor 

energieffektiviseringspotential genom energioptimering av 

byggnaderna. 

 

Det finns med andra ord en stor potential i att nå ut ännu mer 

till ännu fler och därmed få större påverkan. Vi välkomnar 

därför att det blir en fortsättning på projektet. Det behöver 

dock kompletteras med ett aktivt och uppsökande arbete med 

praktisk vägledning och rådgivning gentemot främst 

bostadsrättsföreningar vad gäller energieffektivisering. Vi 

socialdemokrater skjuter därför till medel för just detta i vår 

budgetmotion.  

 

 

 

 Vid protokollet 

 Maria Kjellman Wall 
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